
Protokół I sesji Kętrzyńskiej Rady Seniorów II Kadencji 

W dniu 19 listopada 2021 roku w Ratuszu Miejskim, plac Marsz. Józefa Piłsudskiego 1  

w Kętrzynie odbyła się I sesja Kętrzyńskiej Rady Seniorów II Kadencji.  

Karina Pac przywitała wszystkich Seniorów, Burmistrza Ryszarda Niedziółkę, zastępcę 

Burmistrza Macieja Wróbla, Sekretarz Halinę Kuriatę, Przewodniczącego I kadencji Rady seniorów 

Ryszarda Wachnika. Poprosiła o zabranie głosu przez Burmistrza Miasta – Ryszarda Niedziółkę. Życzył 

seniorom owocnych sesji oraz nieprzemijającego zaangażowania w sprawy kętrzyńskich seniorów. 

Karina Pac poprosiła również o zabranie głosu przez byłego Przewodniczącego Kętrzyńskiej 

Rady Seniorów – Ryszarda Wachnika. Ryszard Wachnik życzył owocnych obrad oraz wskazał,  

że udostępnione jest sprawozdanie z pracy poprzedniej rady seniorów, a w razie pytań służy pomocą. 

Przypomniał też o zaproszeniu na powiatową konferencję plenarną w celu wyłonienia kandydata  

do społecznej rady seniorów województwa warmińsko-mazurskiego. 

Karina Pac ogłosiła, że najstarszym obecnym na dzisiejszej sesji seniorem jest Janina Milewicz, 

która poprowadzi dalszą część I sesji Kętrzyńskiej Rady Seniorów.  

Janina Milewicz: Otwieram obrady I sesji Kętrzyńskiej Rady Seniorów II Kadencji. Zaproszenie wraz  

z porządkiem obrad otrzymaliście Państwo. Porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie posiedzenia przez członka Kętrzyńskiej Rady Seniorów (senior). 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór Przewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów – głosowanie tajne. 

4. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów – głosowanie tajne. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Ustawowy skład Kętrzyńskiej Rady Seniorów w Kętrzynie to 21 radnych. Na podstawie listy obecności 

w sesji bierze udział 18 radnych, w związku z czym stwierdzam prawomocność obrad. 

Za chwilę zostanie odczytana rota ślubowania i wyczytywani w kolejności alfabetycznej radni złożą 

ślubowanie poprzez wypowiedzenie słowa „ślubuję” przy czym radni wedle swojej woli mogą dodawać 

przy składaniu ślubowania „tak mi dopomóż Bóg”. 

Przystępujemy do ślubowania. 

Proszę o powstanie. Przeczytam rotę ślubowania oraz w kolejności alfabetycznej radnych  

do ślubowania. 

1. Adamczak Grzegorz 

2. Bartoszewicz Marek 

3. Dziemiańczuk Anna 

4. Głusiec Krzysztof 

5. Grochowska Halina 

6. Kaliszewicz Maria Magdalena 

7. Kiszczak Krystyna 

8. Kuczyński Waldemar 

9. Kulas Stanisław 

10. Lachowska Zofia 



11. Lipińska Grażyna 

12. Mać - Przytulska Genowefa 

13. Milewicz Janina 

14. Niewiadomska Halina 

15. Niziołek Lucjan 

16. Nowak Zbigniew 

17. Przewłocki Jan 

18. Turzańska-Giebień Grażyna 

19. Werner Zofia 

20. Wilczek Janina Maria 

21. Żach Stanisław 

„Ślubuję uroczyście, jako radny Kętrzyńskiej Rady Seniorów, pracować dla dobra i pomyślności gminy, 

działać zawsze zgodnie z prawem, obowiązki radnego Rady Seniorów Gminy Miasta Kętrzyn sprawować 

godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej seniorów.” 

Po ślubowaniu. 

Obecnie przystępujemy do punktu porządku obrad dotyczącego wyboru Przewodniczącego 

Kętrzyńskiej Rady Seniorów. 

 

W tym miejscu przystępujemy do wyboru trzyosobowej Komisji Skrutacyjnej.  

 

Proszę o podanie trzech kandydatur do komisji skrutacyjnej celem przeprowadzenia tajnego 

głosowania i podanie czy kandydaci zgadzają się na bycie w komisji. 

1. Zofia Werner – oświadcza, że zgadza się, 

2. Janina Wilczek – oświadcza, że zgadza się, 

3. Stanisław Kulas – oświadcza, że zgadza się 

Po zgodzie członków komisji przystępujemy do dalszego głosowania.  

Głosowanie jawne imienne zwykłą większością głosów. 

Poddaję pod głosowanie wybór Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania tajnego  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów w Kętrzynie. Wyczytywani kolejno 

przeze mnie radni podają czy głosują „za”, „przeciw”, czy „wstrzymują się od głosu”. 

- za 18 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuję się 0 głosów 

Stwierdzam, że Komisja Skrutacyjna dla przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru 

Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów – została wybrana. 

Proszę o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów i oświadczenie czy 

wyrażają oni zgodę na kandydowanie. 

1. Maria Kaliszewicz - wyraziła zgodę na swoje kandydowanie, 

2. Grażyna Turzańska-Giebień – wyraziła zgodę na swoje kandydowanie, 

3. Zofia Werner – nie wyraziła zgody na kandydowanie. 

W takim razie mamy dwie kandydatury: Maria Kaliszewicz, Grażyna Turzańska-Giebień.  



Odbywa się głosowanie tajne. Przygotowane zostało miejsce celem zabezpieczenia tajności 

głosowania.  

 

Po głosowaniu. 

Zarządzam przerwę celem ustalenia wyników głosowania przez komisję skrutacyjną. 

 

Po przerwie. 

Wznawiam obrady i proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyników 

głosowania. Komisja Skrutacyjna ustaliła, że: 

1. Maria Kaliszewicz zdobyła 4 głosy, 

2. Grażyna Turzańska-Giebień zdobyła 14 głosów 

3. 1 głos uznany za nieważny  

Wybrano Przewodniczącą Kętrzyńskiej Rady Seniorów – Grażynę Turzańską - Giebień. 

 

Odczytano treść uchwały wyboru Przewodniczącej Kętrzyńskiej Rady Seniorów.  

 

Brak zapytań do uchwały. Przystąpienie do głosowania. Głosowanie następuje jawnie imiennie 

większością głosów. 

 

Janina Milewicz: Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego Kętrzyńskiej 

Rady Seniorów. Wyczytywani kolejno przeze mnie radni podają czy głosują „za”, „przeciw”, czy 

„wstrzymują się od głosu”. 

(za 18 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuję się 0 głosów) 

 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów – została 

podjęta. 

 

W tym miejscu Janina Milewicz gratulując wyboru, przekazuje dalsze prowadzenie sesji 

Przewodniczącej Kętrzyńskiej Rady Seniorów w Kętrzynie pani Grażynie Turzańskiej - Giebień. Zastępca 

burmistrza Maciej Wróbel gratuluje objęcia stanowiska przez Przewodniczącą. 

 

Grażyna Turzańska-Giebień: Dołożę wszelkich starań, aby godnie reprezentować seniorów  

w społeczności kętrzyńskiej w taki sposób, aby nie byli pomijani. Teraz przejdziemy do wyboru 

Wiceprzewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów. 

 



Proszę o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów i oświadczenie 

czy wyrażają oni zgodę na kandydowanie. 

1. Zofia Werner - nie wyraziła zgody na kandydowanie 

2. Krzysztof Głusiec - nie wyraził zgody na kandydowanie 

3. Lucjan Niziołek - wyraził zgodę na kandydowanie 

4. Maria Kaliszewicz - wyraziła zgodę na kandydowanie 

W takim razie mamy dwie kandydatury: Maria Kaliszewicz, Lucjan Niziołek. Odbywa się głosowanie 

tajne. 

Komisja Skrutacyjna wskazuje, że w wyniku przeprowadzonego głosowania ustalono, że: 

1. Maria Kaliszewicz zdobyła 12 głosów, 

2. Lucjan Niziołek  - 5 głosów. 

Wybrano Wiceprzewodniczącego Kętrzyńskiej Rady Seniorów – Marię Kaliszewicz. Zastępca burmistrza 

Maciej Wróbel gratuluje objętego stanowiska przez Marię Kaliszewicz. 

 

Odczytano treść uchwały wyboru Wiceprzewodniczącej Kętrzyńskiej Rady Seniorów.  

 

Brak zapytań do uchwały. Przystąpienie do głosowania. Głosowanie następuje jawnie imiennie 

większością głosów. 

 

Przewodnicząca: Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Kętrzyńskiej Rady Seniorów. Wyczytywani kolejno przeze mnie radni podają czy głosują „za”, 

„przeciw”, czy „wstrzymują się od głosu”. 

(za 18 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuję się 0 głosów) 

 

Przechodzimy do dalszej części sesji, czyli omówienia różnych spraw. Proszę o podniesienie ręki osoby, 

które chciałyby zabrać głos.  

Maria Kaliszewicz: Chciałbym, abyśmy na sesji poruszyli temat utworzenia miejsca spotkań dla 

seniorów. Poprzednio temat został zatrzymany przez Radę Miasta, ale myślę, że powinniśmy ponownie 

podjąć ten temat. 

Stanisław Kulas: Moim zdaniem Loża to słabe miejsce do spotkań seniorów. W obecnych czasach 

pandemicznych te miejsce nie nadaje się do uczęszczania przez seniorów. Miejsce te mogłoby być  

np. w zamku, ale na pewno nie w Loży. Moim zdaniem jest istotniejsza kwestia do poruszenia, 

mianowicie temat szykujących się podwyżek podatków w naszym mieście oraz budżetu, który zostanie 

uchwalony na przyszły rok. Jako członkowie Rady Seniorów powinniśmy mieć swój głos, gdyż sytuacja 

wpływa na każdego seniora w naszym mieście. Rada Seniorów do tej pory nie dostała dokumentów, 

aby móc wyrazić swój pogląd, dlatego wnoszę o nadesłanie ich przez Urząd Miasta. Może pan Nowak, 

który jest jednocześnie członkiem Rady Miejskiej i  Kętrzyńskiej Rady Seniorów zabierze głos i wyjaśni 

jak duże będą podwyżki podatków i czy budżet to uwzględnia. 



Zbigniew Nowak: Chciałbym zaznaczyć, że ta sytuacja wynika z tego, że wybór nowej rady seniorów 

pokrył się z ustalaniem budżetu i zmianami dotyczącymi podatków. Radni dopiero dziś dostali  

materiały, z którymi zapoznają się i na przyszłej radzie będą na ten temat prowadzone rozmowy. Tak 

naprawdę dopiero dziś została wybrana Przewodnicząca Kętrzyńskiej Rady Seniorów i zapewne Rada 

Miejska nie pominie zdania Rady Seniorów w tym temacie. 

Stanisław Kulas: Chciałbym złożyć wniosek, aby nasze kolejne spotkanie odbyło się już w środę, 

żebyśmy mogli porozmawiać na podstawie materiałów, które uzyskamy od Urzędu Miasta, gdyż  

w czwartek odbędzie się najważniejsza sesja Rady Miasta dotycząca budżetu, a seniorzy powinni mieć 

swoje zdanie w tej kwestii. 

Zbigniew Nowak: Chciałbym wskazać, że podatki, a budżet to dwie różne sprawy. Do końca listopada 

Rada Miejska musi wydać opinię na temat budżetu. Może najlepiej wypowie się w tym temacie obecny 

pan Zastępca Burmistrza, dlatego proszę go o zabranie głosu. 

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel: Projekt budżetu zawiera podwyżki. Niestety, 90 procent 

samorządów musi wprowadzać podwyżki. Wprowadzany Polski Ład uderza w samorządy zmniejszając 

część wpływów do budżetu, dlatego musimy wprowadzić podwyżkę. Wyjaśnię Państwu jaka jest skala 

tych podwyżek. Dla osoby, która mieszka na 70 m2 podwyżka podatku wyniesie 1 złotówkę. Dzięki tej 

zmianie uda się utrzymać aktywność miasta na takim samym poziomie jak w tym roku. Nie możemy 

sobie pozwolić na ciągłe odpowiadanie mieszkańcom, że nie mamy pieniędzy na takie wydarzenie czy 

inne. Jeżeli nie zastosujemy tych podwyżek najbardziej ucierpią dzieci i również seniorzy. Jeżeli 

chcieliby państwo dowiedzieć się o projekcie budżetu coś więcej, proponuje na kolejną sesje zaprosić 

panią Skarbniczkę, która na prezentacji wyjaśni poszczególne pozycje projektu budżetu. 

Przewodnicząca:  Z uwagi na to, że nie każdy z nas zna się na sprawach budżetowych, proponuje 

powołanie zespołów takich jak w Radzie Miasta. Myślę, że to ułatwi działanie rady seniorów. Powołana 

Komisja zapozna się z projektem budżetu i wtedy przestawi wnioski całej radzie. Na kolejne spotkanie 

KRS, które zostało zaplanowane na czwartek 25 listopada 2021 roku o godz. 9:00 zaprosimy panią 

Skarbnik i poprosimy, aby wyjaśniła poszczególne pozycje w projekcie budżetu na nowy rok.  

Zofia Werner: Zgłaszam wniosek, abyśmy wymienili się numerami telefonów i emailami, aby 

komunikacja pomiędzy Urzędem Miasta a Kętrzyńską Radą Seniorów była lepsza. 

Ryszard Wachnik: Chciałbym zaznaczyć, że nowa Kętrzyńska Rada Seniorów powinna zająć się statutem  

i zaktualizować go. 

Przewodnicząca: Zamykam sesję.  

 

 

                                                                                                                                  Przewodnicząca  

                                                                                                                           Kętrzyńskiej Rady Seniora 

                                                                                                                         (-) Grażyna Turzańska-Giebień 


